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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ajuntament en Ple 

Sessió ordinària  

Data: 31/03/15 

 

             Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, 

sent les vint hores trenta minuts del dia trenta-u de març de 2015 es van reunir 

els/les senyors/res que després es relacionen, els/les quals representen més d'un 

terç del nombre legal de membres de la Corporació, sota la presidència del Sr. 

Alcalde, Fernando Traver Sanchis, assistit pel secretari-interventor Carlos 

Hinarejos Pereira, que dóna fe de l'acte, sent l'objecte la celebració de la sessió 

ordinària de l'Ajuntament ple convocada per al dia de hui. 

 

Assistents: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Tts. d'alcalde: 

Amparo Sancho Vicente 

José Laguna Rodrigo 

Trinidad Trives Noguera 

 

Regidors/es: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López  (s’incorpora en el punt 2)    

M. José Amigó Laguarda 

 

Abans de començar l'acte, es guarda un minut de silenci en memòria de les víctimes 

del recent accident aeri als Alps francesos, entre les quals es trobava Pilar Vicente 

Sebastián, antiga directora del CEIP Mare de Déu del Pilar, a la qual aquesta 

vesprada se li ha realitzat un homenatge al centre escolar. 
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Seguidament, pel Sr. Alcalde es va declarar obert l'acte, passant a tractar els 

diferents punts de l'ordre del dia. 

 

1. ACTES ANTERIORS 

 

Vist l'esborrany de l'acta de la sessió anterior, i estant tots conformes queda aprovada 

per unanimitat la corresponent a la sessió del 28 de gener de 2015. 

 

2. MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA 

UTILITZACIÓ TEMPORAL O ESPORÀDICA D'EDIFICIS, LOCALS I 

INSTAL·LACIONS MUNICIPALS 

 

El Sr. Alcalde explica la proposta d’acord que diu: 

 

«Vist que s'ha observat que se sol·licita autorització per a la realització de diverses 

activitats en sales municipals per a les que no estan contemplades exempcions, s’estima 

convenient modificar l'Ordenança fiscal reguladora de la utilització temporal o 

esporàdica d'edificis, locals i instal·lacions municipals en el sentit que s'incloguen com a 

exempcions les activitats dels centres educatius i les celebracions d'aniversari dels 

veïns. 

 

Per tot allò que s'ha exposat, es proposa a aquest Ajuntament Ple l’adopció de l'acord 

següent: 

 

a) Modificar l'art. 17 de l'Ordenança fiscal reguladora de la utilització temporal o 

esporàdica d'edificis, locals i instal·lacions municipals, quedant redactat com 

segueix: 

 

«ARTICLE 17. Exempcions 

 

Estaran exempts d'aquesta Taxa per l'ús d'edificis i instal·lacions públiques recollides en 

l'article 2 de la present ordenança: 

 

- Les associacions inscrites en el Registre Municipal d'associacions, quan vagen a 

desenvolupar activitats culturals, exposicions, xerrades o activitats no lucratives. 

- Els partits polítics, les fundacions, administracions públiques o organismes de 

dret públic que en depenguen i institucions socials i benèfiques que no tinguen 

caràcter lucratiu, per a la realització d'activitats i exposicions sense ànim de 

lucre. 
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- Les comunitats de propietaris d'immobles del municipi quan celebren junta 

ordinària o extraordinària, a sol·licitud del seu president, que haurà de justificar 

els motius pels quals no pot celebrar-se a l'immoble. 

- Els centres educatius del municipi quan celebren activitats sense ànim de 

lucre. 

- Els veïns del municipi que celebren festes d'aniversari a la sala B del Centre 

Cívic.» 

 

b) Que se seguisquen els tràmits corresponents fins a la seua aprovació definitiva.» 

 

Oberta deliberació al respecte, intervé el Sr. Raga, en representació del Grup Socialista, 

i diu que aquesta modificació els sembla surrealista. Que l'ús dels espais públics ha 

d'estar regulat i s'ha de vetlar perquè es faça un bon ús d'ells. 

 

Afig que amb aquesta modificació, la finalitat que es vol donar a la sala B del Centre 

Cívic no és la correcta; a més que ja s'ha utilitzat per a aquesta finalitat abans d'aprovar 

l'ordenança. Demana serietat i que es voten per separat els dos punts, ja que estan 

d'acord amb el primer, però no amb el segon. 

 

Intervé a continuació la Sra. Amigó, en representació del Grup Compromís, i diu que 

creuen que ha d'haver-hi distinció entre centres públics i privats quant a l'exempció. 

Entén que es podria estudiar el cas que abonaren la taxa per l'ús de sales els centres 

educatius de titularitat privada. 

 

Afig que tampoc estan d'acord amb l'ús de la sala del Centre Cívic per a la celebració 

d'aniversaris. Que fins i tot han arribat a pensar si s'ha arribat a presentar aquesta 

proposta perquè el PSOE cedeix la seua seu per a la celebració d'aquest tipus 

d'esdeveniments. Es pot utilitzar per a la celebració d'actes de diversa índole, però no 

per a aniversaris. 

 

Li respon el Sr. alcalde que ell ha assistit en aqueixa sala a un comiat de solter, per 

exemple, que es tracta de regular aqueix tipus de coses que se sol·liciten puntualment. 

Contesta la Sra. Amigó que li sembla malament si es va autoritzar per a aquest ús, i 

anuncia la seua intenció de votar en contra en aquest punt; a més incideix que s'ha de 

distingir en el cas de centres educatius si són públics o privats. 

 

El Sr. alcalde respon que en aquest cas, els centres privats haurien de pagar 10 € per 

hora d'utilització de la sala… 

 

Tot seguit, el Sr. alcalde decideix deixar el punt sobre la mesa per a un millor estudi i de 

moment que s'abone la taxa corresponent en ambdós casos. 
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3. MODIFICACIÓ ORDENANÇA UTILITZACIÓ PAELLERS 

 

El Sr. alcalde dóna compte de la proposta d'acord. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. Raga i diu que quant a l'import 

de la fiança, no té cap objecció a fer i que, quant al procediment d'utilització de les 

instal·lacions, sí que pot donar problemes, però que amb l'ús s'anirà veient si és així. 

 

La Sra. Amigó expressa la seua conformitat amb la proposta. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

«Vist que s'ha realitzat l'obra de reforma de les instal·lacions dels paellers sitis al 

polígon industrial i que, a partir d'aquest moment, seran els agents de policia local els 

que controlaran l'accés i utilització correcta dels mateixos, s’estima convenient 

modificar l'Ordenança reguladora de la utilització d'instal·lacions municipals de paellers 

en el sentit que es rebaixe l'import de la fiança. 

 

Per tot allò que s'ha exposat, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

a) Modificar l'art. 8 de l'Ordenança reguladora de la utilització d'instal·lacions 

municipals de paellers, quedant redactat com segueix: 

 

“ARTICLE 8. Fiança.   

 

Per a la concessió de l'autorització, serà requisit previ, la presentació d'una fiança de 

20 €, sense el compliment de la qual no tindrà cap validesa l'esmentada autorització. 

Aquesta  serà tornada una vegada la Policia Local informe de la seua utilització 

correcta. 

 

Si l'agent no informa sobre l'estat final de les instal·lacions i el bon ús del servei 

autoritzat, perdrà automàticament el dret de recuperar la fiança.” 

 

b) Que se seguisquen els tràmits corresponents fins a la seua aprovació definitiva.» 

 

4. RATIFICACIÓ ACORD JUNTA GOVERN LOCAL 26.01.2015 

EXPEDIENT NÚM. 1 MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 

 
Pel Sr. alcalde es dóna compte de l'assumpte. 
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Oberta deliberació respecte d'això, el Sr. Raga diu que ja va dir el que havia de dir en el 

moment de la seua intervenció en l'aprovació del pressupost. Que al final el temps els 

dóna la raó i que és necessari escoltar totes les opinions.   

 

Tot seguit intervé la Sra. Amigó i diu que açò fa riure, que es nota que el pressupost s'ha 

fet a corre-cuita. Afig que igual que no van participar en l'aprovació del pressupost, ara 

no aprovaran aquesta modificació. 

 

El Sr. alcalde diu que és un error, i que els errors es poden reparar. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots favorables dels/les regidors/es del Grup 

Popular, quatre abstencions dels/les regidors/es del Grup Socialista i un vot en contra de 

la regidora del Grup Compromís, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 
«Vist que per Junta de Govern Local en sessió celebrada el dia 26 de gener de 2015 es 

va aprovar la modificació de crèdits núm. 1 del pressupost municipal per a l'any 2015, a 

causa d'un error material en aquest pressupost, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord 

següent: 

 

a) Ratificar l'acord de la Junta de Govern Local d'aquest Ajuntament en sessió 

celebrada el dia 26 de gener de 2015 que diu: 

«Vist un error material en el pressupost 2015, on falta la partida 132.12000 Personal 

funcionari policies C1, que conté el salari base del personal funcionari policies per 

import de 72.387,00 euros, aquesta Junta de Govern Local adopta l'acord següent: 

   

a)Aprovar el següent expedient de modificació de crèdits: 

  

CRÈDIT EXTRAORDINARI FINANÇAT AMB ROMANENT DE TRESORERIA  

PER A DESPESES GENERALS  

Partida que es crea  

  

132.12000 Personal funcionari policies C1 72.387,00 

TOTAL 72.387,00 

  

TOTAL Romanent de tresoreria per a despeses generals 72.387,00 

 

b)Que es ratifique pel Ple de l'Ajuntament, en la pròxima sessió plenària.» 
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b) Que se seguisquen els tràmits fins a la seua aprovació definitiva. Si en el període 

d'exposició pública no es produeixen reclamacions, el present acord serà elevat 

automàticament a definitiu.» 

 

5. EXPEDIENT NÚM. 2 MODIFICACIÓ DE CRÈDITS  

 

El Sr. alcalde dóna compte de la proposta d'acord. Explica que realitzat el recompte 

dels vots dipositats pels veïns, l'opció més votada va ser destinar els fons a ajudes 

d'emergència social. 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula el Sr. Raga i diu que el seu grup 

està d'acord, que és el que han votat els veïns. Encara que afig que els haguera agradat 

participar en els criteris en el repartiment de les ajudes. 

 

Li respon el Sr. alcalde que es va sol·licitar informe a la Treballadora Social que va 

aconsellar destinar part dels fons a ajudes socials i part a ajudes d'alimentació.  Que en 

la Junta de Govern Local celebrada el dia 9 de març passat, es va aprovar la fórmula 

del repartiment i es va estimar que, ja que Cáritas rep una subvenció de l'Ajuntament 

amb destinació a aliments i rep aliments de Creu Roja que també distribueix, era 

convenient destinar una part a aquesta organització i una altra per distribuir en xecs-

alimentació. Que la Treballadora Social proposa el pagament íntegre dels 3.000 € a 

Cáritas, però que com l'Ajuntament ja destina 2.000 € a ajudes per a aquesta 

organització, s'ha optat per diversificar-la concedint ajudes per altres vies. 

 

Pregunta el Sr. Raga quina serà la via de sol·licitud del repartiment. Li respon el Sr. 

alcalde que les sol·licituds passaran per registre d'entrada. 

 

El Sr. Raga diu que veu el sistema de repartiment complicat. Li respon el Sr. alcalde 

que el sistema preveu tant ajudes per a alimentació, com per a electricitat, aigua, 

lloguers, etc… 

 

Intervé tot seguit la Sra. Amigó i diu que aquest és un tema delicat i que hi ha un 

problema de fons, ja que s'hauria d'haver explicat un poc més als veïns la destinació 

d'aquests fons. Que el pressupost participatiu en principi està destinat a inversions. 

 

Afig que potser la millor opció haguera sigut afegir aqueixos 10.000 €  a la partida 

d'Ajudes Socials, cosa que ha sol·licitat diverses vegades el Grup Socialista. I que 

potser per a la pròxima ocasió seria important realitzar una xicoteta campanya 

d'informació als veïns sobre el significat i finalitat del pressupost participatiu; la 

diferència entre una partida del capítol 2 i del capítol 6. 

 



7 

 

Finalitza dient que, com que no se'ls ha donat participació en la proposta de 

repartiment dels fons, es va a abstenir en la votació. 

 

El Sr. alcalde li respon que al tríptic informatiu que es va elaborar es va deixar molt 

obert perquè els veïns decidiren quin era la seua destinació, però que es va posar en el 

capítol 6 per ubicar-lo en el pressupost. 

 

Passat l'assumpte a votació, per deu vots favorables dels/les regidors/es dels grups 

Popular i Socialista i una abstenció de la regidora de Compromís, aquest Ajuntament 

Ple adopta l'acord següent: 

 

«Vista la conveniència d'ajustar certes partides del Pressupost Municipal, per haver 

consignat una partida d'inversions perquè els ciutadans decidiren la destinació, i després 

d'haver realitzat una recollida d'idees entre els veïns del municipi, ha resultat que la 

proposta de destinar aquests fons a ajudes socials ha sigut la proposta majoritària. Per 

tant, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

a) Aprovar el següent expedient de modificació de crèdits: 

 

1. TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 

 

Partida que es crea 

231.48001 Ajudes socials                                                  10.000,00 

 

TOTAL       10.000,00 

 

Partida que desapareix 

924.62900 Pressupost participatiu                                      10.000,00 

 

b) Que se seguisquen els tràmits fins a la seua aprovació definitiva. Si en el període 

d'exposició pública no es produeixen reclamacions, el present acord serà elevat 

automàticament a definitiu.» 
 

6. MOCIÓ COMPROMÍS PER DEMANAR MILLORES AL PROGRAMA 

BONUS RESPIR 

 

Llig la moció la Sra. Amigó.  

 

Oberta deliberació al respecte, intervé el Sr. Ramón, en representació del Grup 

Socialista, que manifesta la seua conformitat amb la proposta. 
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El Sr. alcalde intervé i diu que s'ha sol·licitat informe la Direcció General de 

Dependència i Majors respecte d'aquesta proposta d'acord que diu: 

 

«…/… 

En relació a les qüestions formulades per aquesta Direcció General s'informa el següent: 

 

L'Ordre 32/2014 preveu un termini de presentació de sol·licituds més ampli que altres 

convocatòries d'aquesta Conselleria, (pràcticament dos mesos) en atenció a les 

peculiaritats d'aquest programa. El procediment de concessió d'aquestes ajudes es 

tramita en règim de concurrència competitiva d'acord amb els criteris establits en el 

barem previst l'Ordre de convocatòria, que pondera la situació sociofamiliar de 

l'interessat i altres situacions especials indicatives de la seua necessitat. El fet de no tenir 

una data de finalització per a la presentació de sol·licituds podria interferir en el 

procediment de concessió anteriorment indicat. 

 

Convé tenir en compte que en les tres modalitats d'ajuda (mensual, de cap de setmana o 

diària), el gaudi de la mateixa, d'acord amb l'article 13.3 de l'esmentada Ordre, pot 

realitzar-se en el període que transcórrega entre la data de la resolució i el mes de 

desembre de 2015, quedant a la lliure elecció del beneficiari en funció de les seues 

necessitats. Per la Conselleria de Benestar Social sempre s'ha resolt dins dels terminis 

previstos en l'Ordre de Convocatòria, sent la seua prioritat resoldre com més prompte 

millor, perquè el període de gaudi de l'ajuda pels beneficiaris siga el més ampli possible. 

 

Així mateix, cal tenir en compte que en l'exercici 2015, donada la demanda d'aquest 

Programa, s'ha incrementat el pressupost destinat al mateix en un 47,06%, passant de 

510.000€ a 750.000€ el que suposa un increment en termes absoluts de 240.000€. 

 

D'altra banda, quant a la segona qüestió plantejada, d'acord amb el Decret 9/2014, de 10 

de gener, del Consell, pel que s'aprova el Reglament Orgànic i Funcional de la 

Conselleria de Benestar Social, el programa que se suggereix, destinat a persones amb 

discapacitat, correspondria a la Direcció General de Persones amb Discapacitat, quedant 

fora de l'àmbit competencial d'aquesta Direcció General.» 

 

Encara així anuncia l'abstenció del Grup Popular en aquesta votació perquè el període és 

més ampli que en altres convocatòries. El Sr. Ramón respon que encara sent més ampli, 

si la necessitat es presenta per exemple als mesos de març o abril, no es pot sol·licitar i 

queden sense cobertura. 

 

Passat l'assumpte a votació, per 5 vots a favor dels/les regidors/es dels Grups 

Compromís i Socialista i 6 abstencions dels/les regidors/es del Grup Popular, aquest 

Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 
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«Mitjançant l'Ordre 32/2014, de 19 de desembre, la Conselleria de Benestar Social, ha 

tornat a convocar i regular el programa Bonus Respir per a l'any 2015. Segons 

l'esmentada ordre, les sol·licituds per adherir-se a d'aquest programa poden presentar-se 

fins al 27 de febrer.  

El programa Bonus respir, en les seues modalitats, va adreçat a l’increment de serveis i 

prestacions orientats a millorar les condicions de vida dels majors dependents però 

també a donar suport als cuidadors i cuidadores, de manera que l'atenció als seus 

familiars no implique necessàriament un desgast físic i emocional que impedisca el 

benestar de la persona cuidadora. És a dir el Bonus respir es preveu com una eina a 

utilitzar per part dels cuidadors i cuidadores en casos puntuals, ja siga i segons esmenta 

la pròpia ordre en el seu article 1.3:  

-1.Substitució del cuidador principal quan, de forma temporal i per necessitats 

sanitàries, socials o laborals, no puga realitzar les activitats habituals que exigeix 

I'atenció de la persona major.  

-2 Cures de l'ancià després d'altes hospitalàries en períodes de convalescència.  

-3 Descans del cuidador principal.  

-4 Altres necessitats de caràcter social, no previstes en els apartats anteriors, que 

impedeixen o dificulten a les famílies, transitòriament, l'atenció a persones majors 

dependents a càrrec seu.  

Difícil acompliment tenen els objectius 1 i 4 quan parlem de terminis de sol· licitud que 

finalitzen el dia 27 de febrer Especialment per casos on hi ha un ingrés hospitalari del 

cuidador/a o persona propera que fa que les atencions prestades a la persona major o 

depenent no es puguen acomplir amb normalitat. Per això, des de COMPROMÍS creiem 

que aquesta modalitat d'ajuda a les persones majors deuria romandre oberta durant tot 

l'any i no sota una sol·licitud que necessàriament finalitza en febrer, donant-se el cas per 

exemple d'un ingrés hospitalari en març, quan la persona cuidadora estiguera fora de 

terminis per a sol·licitar el bonus respir. Màxim quan el període de resolució establert 

per a l'obtenció d'aquestos bonus de respir pot arribar a ser de sis mesos segons la pròpia 

Conselleria.  

Però a més a més, detectem una greu mancança en aquesta ordre i les anteriors que 

regulen el Bonus respir que caldria subsanar de forma imminent. I és que per accedir al 

Bonus respir en qualsevol de les seues modalitats és requisit indispensable tenir més de 

65 anys o 55 i la persona estar diagnosticada d'Alzheimer o altres demències (article 5). 

I en eixa estricta regulació no hi ha cabuda per als majors d'edat que pateixen alguna 

discapacitat severa (física o mental) els quals necessiten també de cuidador/a les 24 

hores diàries, deixant així les persones cuidadores d'aquestos malalts sense cap 
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possibilitat de poder atendre a urgències hospitalàries pròpies o d'altres familiars. Tot i 

que a Vila-real es treballa de cara a establir un protocol propi per atendre aquesta 

demanda, de donar-se el cas, pensem que des de Conselleria de Benestar Social hauria 

d'haver una regulació imminent per atendre aquesta problemàtica, que tot i ser concreta, 

no és puntual si atenem al gran nombre de persones que cuiden dels seus familiars amb 

una discapacitat especialment mental, que no tenen un recurs al que poder acollir-se en 

casos puntuals.  

Pels motius abans esmentats, aquest Ajuntament Ple adopta els següents:  

ACORDS 

PRIMER.-L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta a la Conselleria de Benestar 

Social per tal que les sol·licituds al programa Bonus respir, en qualsevol modalitat no 

s'atenguen a un termini concret sinó que la sol·licitud d'ajuda siga oberta durant tot el 

2015 per poder atendre els casos 1 i 4 establerts en l'Ordre 32/2014 de la Conselleria de 

Benestar Social.  

SEGON.-L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta a la Conselleria de Benestar 

Social per tal que el programa Bonus respir també contemple els casos de persones 

majors d'edat que pateixen una discapacitat física o mental severa i convenie amb 

diverses entitats els ingressos temporals en centres adequats.» 

 

 

7. MOCIÓ COMPROMÍS SOBRE EL TRACTAMENT DE L’HEPATITIS C 

 

Explica la moció la Sra. Amigó que diu: 

 

«La hepatitis viral és una de les malalties més greus del món. L'Organització Mundial 

de la Salut (OMS) calcula que aquesta patologia mata al voltant de 1,4 milions de 

persones cada any. En España n'hi ha 900.000 pacients d'hepatitis C, 30.000 es troben 

en situació greu. Cada dia moren dotze persones que, en molts casos, podrien evitar-se 

si tingueren accés a un medicament que els ajude a millorar la malaltia. 

 

La Comissió Interministerial de Preus dels Medicaments, depenent del Ministeri de 

Sanitat, va donar el vistiplau al finançament del medicament Sovaldi per al tractament 

de determinats grups de pacients afectats per la infecció. 
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La investigació científica ha aconseguit avançar en el tractament contra el virus de 

l'hepatitis C, obrint la porta a teràpies més eficaces i segures per a les persones que 

necessiten curar-se amb més urgència. En concret, el fàrmac Sovaldi permet curar la 

infecció per VHC en l'utilitzar-se en combinació amb altres fàrmacs orals, fins i tot en 

casos de persones amb cirrosis o coinfecció per VIH i VHC. Els assajos clínics estan 

arribant a oferir taxes de curació amb el tractament amb Sovaldi i altres fàrmacs orals 

propers al 100%. 

 

El principi actiu de Sovaldi, fabricat per l'empresa Gilead, és sofosbuvir, una substancia 

antiviral autoritzada per l'Agencia Europea de Medicaments. En els assajos clínics 

realitzats en 1.518 pacients tractats amb Sovaldi en tractaments de dotze setmanes, el 

96% dels pacients es van curar. I en els que no tenien cirrosis, la cura fou del 99%. En 

pacients que no havien respost a un tractament anterior, la cura va ser del 94%. I els que 

no havien respost a tractament anterior, amb vint-i-quatre setmanes de tractament, la 

cura va ser del 99%. Aquesta curació comporta un important estalvi de despesa sanitària 

donat que la curació comporta que les persones afectades curades no s'hagen de medicar 

per la malaltia ni pels seus efectes, s'eviten transplantaments, hospitalitzacions, etc. que 

a la llarga resulten molt més cars al sistema sanitari que la inversió en aquesta teràpia 

curativa. 

Aquesta també és una raó per a fer la inversió necessària per a la dispensació del 

medicament, encara que òbviament la raó fonamental és la salut i la qualitat de vida deis 

ciutadans i ciutadanes. 

 

És inacceptable que, per motius econòmics, les persones malaltes d'hepatitis C no 

estiguen rebent ja els tractaments prescrits pels seus metges. El primer és la salut. Estem 

parlant d'una malaltia greu. Hi ha un tractament nou amb un grau altíssim de curació. 

L'Administració té l'obligació de garantir-los. 

Per tot això, es proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció de l'acord següent: 

 

ACORD 

 

1. Instar a Govern de la Generalitat a que generalitze i garantisca l'accés als tractaments 

d'última generació per a les persones afectades per Hepatitis C (com ara el sofosbuvir 

amb daclatasvir o simeprevir) sobre la base del criteri mèdic i no sobre la base del 

preu del medicament, sense restringir el seu ús pel preu posant un sostre de despesa. 

Aquesta mesura ha de ser presa amb caràcter immediat per als casos de fibrosi 3 i 4 

de manera que les persones afectades en aquesta situació clínica reben la medicació 

prescrita en un màxim de 10 dies. 

 

2. Instar al Govern de la Generalitat per a que inste al Govern de l'Estat a negociar un 

preu raonable i accessible dels medicaments d'última generació necessaris per a curar 
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les persones afectades per hepatitis C i cas de no arribar a cap acord que garantisca 

l'interés col·lectiu, iniciar els estudis legals i tràmits per a produir els medicaments 

genèrics equivalents. 

 

3. Comunicar aquest acord a la Plataforma de persones afectades per l'hepatitis C, al 

Consell de la Generalitat i al Govern d'Espanya.» 

 

Oberta deliberació respecte d'això, la Sra. Amigó diu que amb tot això, no està clar el 

funcionament. 

 

El Sr. alcalde intervé i diu que tots els grups polítics de Les Corts han signat un 

document sobre aquesta proposta que diu: 

 

«A LA MESA DE LES CORTS 

 

Els portaveus baix firmants, a l'empara del que estableix l'art. 162.3 del RC, presenten la 

següent proposta alternativa a la Proposició no de Llei RE núm. 90.680 presentada pel 

Grup parlamentari Compromís. 

 

Substituir el text de la proposta de resolució pel següent: 

 

Primera.- Les Corts insten al Consell a acordar amb el Ministeri de Sanitat, Serveis 

Socials i Igualtat que es tracte amb els medicaments d'última generació a tots els 

pacients d'hepatitis C que complisquen els criteris clínics, i se situen dins de l'Índex de 

Posicionament Terapèutic i en la línia de l'Estratègia d'Abordatge de la malaltia. 

 

Segona.- Les Corts insten al Consell a què es comprometa a realitzar un diagnòstic de la 

situació, continuar treballant en l'elaboració d'un registre de pacients i agilitzar els 

tràmits perquè els tractaments arriben als malalts que els necessiten. 

 

Tercera.- Les Corts insten al Consell a seguir les línies d'actuació i els criteris d'ús de 

medicaments per al tractament de l'hepatitis C que marque el Comitè d'Experts nomenat 

pel Govern d'Espanya. 

 

Quarta.- Les Corts insten al Consell a què la Generalitat generalitze i garantisca l'accés 

als tractaments d'última generació per a les persones afectades per hepatitis C, sobre la 

base del criteri mèdic i amb caràcter immediat per als casos de fibrosi 3 i 4. 

 

Cinquena.- Les Corts insten al Consell a què inste al Govern de l'Estat que s'ha de seguir 

negociant un preu raonable i accessible dels medicaments d'última generació necessaris 

per curar les persones afectades per hepatitits C.» 
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Intervé el Sr. Raga i proposa votar les dues propostes. 

 

La Sra. Amigó diu que no creu que es contradiguen les propostes, per la qual cosa no 

retira la seua moció. Proposa eliminar la part expositiva i votar només les propostes 

d'acord de la  moció inicial. 

 

Tot seguit es passa a votar la proposta, que queda aprovada per unanimitat dels/les 

assistents, per la qual cosa aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

«ACORD 

 

1-Instar a Govern de la Generalitat a que generalitze i garantisca l'accés als tractaments 

d'última generació per a les persones afectades per Hepatitis C (com ara el sofosbuvir 

amb daclatasvir o simeprevir) sobre la base del criteri mèdic i no sobre la base del preu 

del medicament, sense restringir el seu ús pel preu posant un sostre de despesa. Aquesta 

mesura ha de ser presa amb caràcter immediat per als casos de fibrosi 3 i 4 de manera 

que les persones afectades en aquesta situació clínica reben la medicació prescrita en un 

màxim de 10 dies. 

 

2- Instar al Govern de la Generalitat per a que inste al Govern de l'Estat a negociar un 

preu raonable i accessible dels medicaments d'última generació necessaris per a curar 

les persones afectades per hepatitis C i cas de no arribar a cap acord que garantisca 

l'interés col·lectiu, iniciar els estudis legals i tràmits per a produir els medicaments 

genèrics equivalents. 

 

3- Comunicar aquest acord a la Plataforma de persones afectades per l'hepatitis C, al 

Consell de la Generalitat i al Govern d'Espanya.» 

 

8. INFORMES DE PRESIDÈNCIA 

 

El Sr. alcalde informa sobre els assumptes següents: 

 

- Sobre la carta de condol que ha fet arribar a l'ajuntament La Brama per l'accident 

d'avió als Alps francesos, on va perdre la vida Pilar Vicente Sebastián 

- Sobre les resolucions d'alcaldia núm. 2 a la 5 de 2015 

- Sobre l'asfaltat del camí lateral del barranc del Carraixet per descongestionar el 

trànsit del c/ Herbassers 

- Sobre l'inici de l'obra d'ampliació del cementeri 

- Sobre l'obertura de les noves instal·lacions de la biblioteca a la Casa de la Cultura 

al dia d'ahir 
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- Sobre la pròxima obertura de les noves instal·lacions de la Llar del Jubilat, així 

mateix, a la Casa de la Cultura 

 

9. INFORMES ÒRGANS SUPRAMUNICIPALS 

 

No s'ha convocat cap reunió, per la qual cosa no es presenten informes. 

 

10. PRECS I PREGUNTES 

 

La Sra. Amigó efectua les preguntes següents: 

 

1. Sobre l'ampliació del cementeri, diu que aqueixa zona és municipal. Que ara s'està 

enterrant en aquest cementeri a persones de Cases de Bàrcena i que en l'ordenança 

no s'esmenta aquest tema. 

Que en altres municipis com Mislata no es permet l'enterrament de persones que 

no siguen veïnes del municipi.  

Suggereix que s'exigisca al municipi de València algun tipus de contraprestació 

pels serveis que aquest Ajuntament presta als seus veïns. 

 

2. Sobre l'ampliació del CEIP Mare de Déu del Pilar, que durant la legislatura s'ha 

sol·licitat en reiterades ocasions informació respecte d'això. Que ha tingut 

coneixement que es va celebrar una reunió amb el secretari Autonòmic d'Educació 

a la qual es va invitar a l'AMPA a la seu del PP; que es podia haver realitzat a 

l'ajuntament i haver invitat també als grups polítics. 

Intervé la Sra. Sancho dient que es tractava d'un acte de partit, que es va celebrar 

amb afiliats i es va invitar a l'AMPA. 

El Sr. alcalde aclareix que membres del Consell estan realitzant visites a diversos 

municipis; se sol·licita la visita d'un càrrec rellevant i aquí es va sol·licitar la visita 

del secretari Autonòmic d'Educació. Que es va pensar invitar a l'acte a l'AMPA 

per intentar traure el màxim partit a la visita. 

 

La Sra. Amigó diu que no creia que fóra d'aqueixa forma, sinó que li havien 

informat que era un acte institucional. 

 

3. Sobre la pròxima campanya electoral. Sol·licita que es designen els llocs per a la 

col·locació dels cartells electorals. Li respon el Sr. alcalde que consultarà amb la 

funcionària encarregada però que, en principi, seran els llocs de costum. 

La Sra. Amigó respon que en la campanya de les europees, els va arribar una 

denúncia del PP per col·locar propaganda electoral en un lloc no designat a aquest 

efecte, i que aquesta vegada no els agradaria que es tornara a repetir. El Sr. alcalde 

respon que se li farà arribar el llistat dels llocs designats. 
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4. Sobre la neteja de la sèquia del c/ Major, pregunta si s'ha realitzat a costa de 

l'Ajuntament. 

Li respon el Sr. Alcalde que ja l'anterior Arquitecte Municipal va informar que al 

camí de Macarella era necessari realitzar les obres del desaigüe, que als 

propietaris de l'immoble els arriben les humitats fins al tercer pis. Al final s'ha 

omplit la sèquia i com passa per davall de la finca, calia netejar per tal de veure 

què ocorria. S'ha comprovat que és un problema de pluvials i l'Ajuntament té 

obligació de solucionar el problema. 

 

5. En un ple anterior van preguntar sobre les noves llums i la seua garantia i no s'ha 

respost. També diu que continua fosa una llum al c/ Serra d'Espadà. 

 

6. També torna a sol·licitar la documentació acreditativa de què el Jutge de Pau no 

pertany a cap partit polític. El Sr. alcalde li respon que en l'expedient consta una 

declaració jurada que no està afiliat a cap partit polític; que els farà arribar una 

còpia del document.  

 

7. Pregunta així mateix per l'estat de l'expedient d'aprovació del Catàleg de Béns i 

Espais Protegits. El Sr. alcalde respon que no s'ha rebut resposta, però creu que la 

resposta serà positiva.  

Afig que també s'ha demanat assistència en el Projecte tècnic del cementeri. 

 

8. Finalment diu que com potser aquest siga l'últim ple abans de les pròximes 

eleccions, prega que estiga qui estiga governant, es treballe pel poble i es deixen 

de costat els temes personals. 

 

Tot seguit el Sr. Raga efectua les preguntes següents: 

 

1. En primer lloc diu que han sol·licitat el desglossament de diverses partides i que 

han ampliat la petició a unes factures. Pregunta què ha costat l'obra dels paellers. 

El Sr. alcalde li respon que tota l'obra ha costat 21.000€, incloent entre altres 

coses, dues taules de granit, presa d'aigua i una nova pila, així com un punt de 

llum. 

 

Diu que a disposició de qui el sol·licite està el pressupost de les obres realitzades. 

 

Afig que la Diputació de València ha aprovat les bases per a la concessió d'una 

subvenció de 10.000€ per a parcs i jardins i el que s'ha fet és incloure part 

d'aquesta obra en la mateixa. 
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2. Diu que s'ha disparat la despesa en el servei de fisioterapeuta, pregunta: com 

funciona el servei? Li respon el Sr. alcalde que és el metge de capçalera el que 

proposa derivar a cada usuari al servei. 

Li respon el Sr. Raga que la despesa suposa més de 600€ al mes. 

Afig la Sra. Trives que, efectivament, és el metge el que fa la proposta a cada 

malalt. 

 

3. Finalment assenyala que s'adhereix al que ha manifestat la Sra. Amigó sobre el 

comiat d'aquesta Corporació. 

 

     I no havent-hi més assumptes que tractar, el Sr. Alcalde va alçar la sessió, sent 

les vint-i-dos hores quinze minuts, de tot el qual, com a secretari, done fe. 

 

L'alcalde                                 El secretari 

 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                   Carlos Hinarejos Pereira 
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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ayuntamiento en Pleno 

Sesión ordinaria  

Fecha: 31/03/15 

 

En el Salón de Sesiones de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, siendo las veinte 

horas treinta minutos del día treinta y uno de marzo de 2015 se reunieron los/las señores/as 

que luego se relacionan, los/las cuales representan más de un tercio del número legal de 

miembros de la Corporación, bajo la presidencia del Sr. Alcalde, Fernando Traver Sanchis, 

asistido por el secretario-interventor Carlos Hinarejos Pereira, que da fe del acto, siendo el 

objeto la celebración de la sesión ordinaria del Ayuntamiento Pleno convocada para el día 

de hoy. 

 

 

Asistentes: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Ttes. de alcalde: 

Amparo Sancho Vicente 

José Laguna Rodrigo 

Trinidad Trives Noguera 

 

Concejales/as: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López (se incorpora en el punto 2)     

M. José Amigó Laguarda 

 

 

Antes de comenzar el acto, se guarda un minuto de silencio en memoria de las víctimas del 

reciente accidente aéreo en los Alpes franceses, entre las que se encontraba Pilar Vicente 

Sebastián, antigua directora del CEIP Mare de Déu del Pilar, a la que esta tarde se le ha 

realizado un homenaje en el centro escolar. 



18 

 

 

 

 Seguidamente, por el Sr. Alcalde se declaró abierto el acto, pasando a tratar los diferentes 

puntos del orden del día. 

 

1. ACTAS ANTERIORES 

 

Visto el borrador del acta de la sesión anterior, y estando todos conformes queda aprobada 

por unanimidad la correspondiente a la sesión del 28 de enero de 2015.  

 

2. MODIFICACIÓN ORDENANZA FISCAL REGULADORA DE LA 

UTILIZACIÓN TEMPORAL O ESPORÁDICA DE EDIFICIOS, LOCALES E 

INSTALACIONES MUNICIPALES 

 

El Sr. Alcalde explica la propuesta de acuerdo que dice: 

 

«Visto que se ha observado que se solicita autorización para la realización de diversas 

actividades en salas municipales para las que no están contempladas exenciones, se estima 

conveniente modificar la Ordenanza fiscal reguladora de la utilización temporal o 

esporádica de edificios, locales e instalaciones municipales en el sentido de que se incluyan 

como exenciones las actividades de los centros educativos y las celebraciones de 

cumpleaños de los vecinos. 

 

Por todo lo expuesto, se propone a este Ayuntamiento Pleno la adopción del siguiente 

acuerdo: 

 

a) Modificar el art. 17 de la Ordenanza fiscal reguladora de la utilización temporal o 

esporádica de edificios, locales e instalaciones municipales, quedando redactado como 

sigue: 

 

«ARTÍCULO 17. Exenciones 

 

Estarán exentos de esta Tasa por el uso de edificios e instalaciones públicas recogidas en el 

artículo 2 de la presente ordenanza: 

 

- Las asociaciones inscritas en el Registro Municipal de Asociaciones, cuando vayan 

a desarrollar actividades culturales, exposiciones, charlas o actividades no lucrativas. 

- Los partidos políticos, las fundaciones, administraciones públicas u organismos de 

derecho público de ellas dependientes e instituciones sociales y benéficas que no tengan 

carácter lucrativo, para la realización de actividades y exposiciones sin ánimo de lucro. 
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- Las comunidades de propietarios de inmuebles del municipio cuando celebren junta 

ordinaria o extraordinaria, a solicitud de su presidente, que deberá justificar los motivos 

por los que no puede celebrarse en el inmueble. 

- Los centros educativos del municipio cuando celebren actividades sin ánimo de 

lucro. 

- Los vecinos del municipio que celebren fiestas de cumpleaños en la sala B del 

Centro Cívico.» 

 

b) Que se sigan los trámites correspondientes hasta su aprobación definitiva.» 

 

Abierta deliberación al respecto, interviene el Sr. Raga, en representación del Grupo 

Socialista, y dice que esta modificación les parece surrealista. Que el uso de los espacios 

públicos debe estar regulado y se debe velar porque se haga un buen uso de ellos. 

 

Añade que con esta modificación, el fin que se le quiere dar a la sala B del Centro Cívico 

no es la correcta; además de que ya se ha utilizado para tal fin antes de aprobar la 

ordenanza. Pide seriedad y que se voten por separado los dos puntos, ya que están de 

acuerdo con el primero, pero no con el segundo. 

 

Interviene a continuación la Sra. Amigó, en representación del Grupo Compromís, y dice 

que creen que debe haber distinción entre centros públicos y privados en cuanto a la 

exención. Entiende que se podría estudiar el caso de que abonasen la tasa por el uso de 

salas los centros educativos de titularidad privada. 

 

Añade que tampoco están de acuerdo con el uso de la sala del Centro Cívico para la 

celebración de cumpleaños. Que incluso han llegado a pensar si se ha llegado a presentar 

esta propuesta porque el PSOE cede su sede para la celebración de este tipo de eventos. Se 

puede utilizar para la celebración de actos de diversa índole, pero no para cumpleaños. 

 

Le responde el Sr. Alcalde que él ha asistido en esa sala a una despedida de soltero, por 

ejemplo, que se trata de regular ese tipo de cosas que se solicitan puntualmente. Contesta la 

Sra. Amigó que le parece mal si se autorizó para ese uso, y anuncia su intención de votar 

en contra en este punto; además incide en que se debe distinguir en el caso de centros 

educativos si son públicos o privados. 

 

El Sr. Alcalde responde que en ese caso, los centros privados deberían pagar 10 € por hora 

de utilización de la sala… 

 

Seguidamente, el Sr. Alcalde decide dejar el punto sobre la mesa para un mejor estudio y 

de momento que se abone la tasa correspondiente en ambos casos. 
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3. MODIFICACIÓN ORDENANZA UTILIZACIÓN PAELLEROS 

 

El Sr. alcalde da cuenta de la propuesta de acuerdo. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. Raga y dice que en cuanto al 

importe de la fianza, no tiene ninguna objeción que hacer y que, en cuanto al 

procedimiento de utilización de las instalaciones, sí que puede dar problemas, pero que con 

el uso se irá viendo si es así. 

 

La Sra. Amigó expresa su conformidad con la propuesta. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento Pleno 

adopta el siguiente acuerdo: 

 

«Visto que se ha realizado la obra de reforma de las instalaciones de los paelleros sitos en 

el polígono industrial y que, a partir de este momento, serán los agentes de policía local los 

que controlarán el acceso y correcta utilización de los mismos, se estima conveniente 

modificar la Ordenanza reguladora de la utilización de instalaciones municipales de 

paelleros en el sentido de que se rebaje el importe de la fianza. 

 

Por todo lo expuesto, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

c) Modificar el art. 8 de la Ordenanza reguladora de la utilización de instalaciones 

municipales de paelleros, quedando redactado como sigue: 

 

«ARTÍCULO 8. Fianza.   

 

Para la concesión de la autorización, será requisito previo, la presentación de una fianza de 

20 €, sin cuyo cumplimiento carecerá de validez alguna la citada autorización. Ésta  será 

devuelta una vez la Policía Local informe de su correcta utilización. 

 

Si el agente no informa sobre el estado final de las instalaciones y el buen uso del servicio 

autorizado, perderá automáticamente el derecho de recuperar la fianza.» 

 

d) Que se sigan los trámites correspondientes hasta su aprobación definitiva.» 

 

4. RATIFICACIÓN ACUERDO JUNTA GOBIERNO LOCAL 26.01.2015 

EXPEDIENTE Nº 1 MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS 

 

Por el Sr. alcalde se da cuenta del asunto. 
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Abierta deliberación al respecto, el Sr. Raga dice que ya dijo lo que tenía que decir en el 

momento de su intervención en la aprobación del presupuesto. Que al final el tiempo les da 

la razón y que es necesario escuchar todas las opiniones.   

 

Seguidamente interviene la Sra. Amigó y dice que esto da risa, que se nota que el 

presupuesto se ha hecho deprisa y corriendo. Añade que igual que no participaron en la 

aprobación del presupuesto, ahora no van a aprobar esta modificación. 

 

El Sr. alcalde dice que es un error, y que los errores se pueden reparar. 

 

Pasado el asunto a votación, por seis votos favorables de los/las concejales/as del Grupo 

Popular, cuatro abstenciones de los/las concejales/as del Grupo Socialista y un voto en 

contra de la concejala del Grupo Compromís, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente 

acuerdo: 

 

«Visto que por Junta de Gobierno Local en sesión celebrada el día 26 de enero de 2015 se 

aprobó la modificación de créditos nº 1 del presupuesto municipal para el año 2015, debido 

a un error material en dicho presupuesto, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente 

acuerdo: 

 

a) Ratificar el acuerdo de la Junta de Gobierno Local de este Ayuntamiento en sesión 

celebrada el día 26 de enero de 2015 que dice: 

 

«Visto un error material en el presupuesto 2015, donde falta la partida 132.12000 

Personal funcionario policías C1, que contiene el salario base del personal funcionario 

policías por importe de 72.387,00 euros, esta Junta de Gobierno Local adopta el siguiente 

acuerdo: 

 

a) Aprobar el siguiente expediente de modificación de créditos: 

  

CRÉDITO EXTRAORDINARIO FINANCIADO CON REMANENTE DE TESORERÍA  

PARA GASTOS GENERALES 

 Partida que se crea 

 

  132.12000 Personal funcionario policías C1 72.387,00 

TOTAL 72.387,00 

  TOTAL Remanente de tesorería para gastos generales 72.387,00 
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b) Que se ratifique por el Ayuntamiento Pleno, en la próxima sesión plenaria.» 

 

b) Que se sigan los trámites hasta su aprobación definitiva. Si en el periodo de 

exposición pública no se producen reclamaciones, el presente acuerdo será elevado 

automáticamente a definitivo.»  

 

5. EXPEDIENTE Nº 2 MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS  

 

El Sr. Alcalde da cuenta de la propuesta de acuerdo. Explica que realizado el recuento de 

los votos depositados por los vecinos, la opción más votada fue destinar los fondos a 

ayudas de emergencia social. 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra el Sr. Raga y dice que su grupo está de 

acuerdo, que es lo que han votado los vecinos. Aunque añade que les hubiera gustado 

participar en los criterios en el reparto de las ayudas. 

 

Le responde el Sr. Alcalde que se solicitó informe a la Trabajadora Social que aconsejó 

destinar parte de los fondos a ayudas sociales y parte a ayudas de alimentación.  Que en la 

Junta de Gobierno Local celebrada el día 9 de marzo pasado, se aprobó la fórmula del 

reparto y se estimó que, ya que Cáritas recibe una subvención del Ayuntamiento con 

destino a alimentos y recibe alimentos de Cruz Roja que también distribuye, era 

conveniente destinar una parte a esta organización y otra para distribuir en cheques-

alimentación. Que la Trabajadora Social propone el pago íntegro de los 3.000 € a Cáritas, 

pero que como el Ayuntamiento ya destina 2.000 € a ayudas para esta organización, se ha 

optado por diversificarla concediendo ayudas por otras vías. 

 

Pregunta el Sr. Raga cuál será la vía de solicitud del reparto. Le responde el Sr. Alcalde 

que las solicitudes pasarán por registro de entrada. 

 

El Sr. Raga dice que ve el sistema de reparto complicado. Le responde el Sr. Alcalde que el 

sistema prevé tanto ayudas para alimentación, como para electricidad, agua, alquileres, 

etc… 

 

Interviene seguidamente la Sra. Amigó y dice que este es un tema delicado y que existe un 

problema de fondo, ya que se debería haber explicado algo más a los vecinos el destino de 

estos fondos. Que el presupuesto participativo en principio está destinado a inversiones. 

 

Añade que quizás la mejor opción hubiera sido añadir esos 10.000 €  a la partida de 

Ayudas Sociales, cosa que ha solicitado en diversas ocasiones el Grupo Socialista. Y que 

quizás para la próxima ocasión sería importante realizar una pequeña campaña de 
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información a los vecinos sobre el significado y finalidad del presupuesto participativo; la 

diferencia entre una partida del capítulo 2 y del capítulo 6. 

 

Finaliza diciendo que, como no se les ha dado participación en la propuesta de reparto de 

los fondos, se va a abstener en la votación. 

 

El Sr. Alcalde le responde que en el tríptico informativo que se elaboró se dejó muy abierto 

para que los vecinos decidieran cuál era su destino, pero que se puso en el capítulo 6 por 

ubicarlo en el presupuesto. 

 

Pasado el asunto a votación, por diez votos favorables de los/las concejales/as de los 

grupos Popular y Socialista y una abstención de la concejala de Compromís, este 

Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«Vista la conveniencia de ajustar ciertas partidas del Presupuesto Municipal, por haber 

consignado una partida de inversiones para que los ciudadanos decidieran el destino, y tras 

haber realizado una recogida de ideas entre los vecinos del municipio, ha resultado que la 

propuesta de destinar dichos fondos a ayudas sociales ha sido la propuesta mayoritaria. Por 

tanto, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

a) Aprobar el siguiente expediente de modificación de créditos: 

1. TRANSFERENCIA DE CRÉDITOS 

 

Partida que se crea 

231.48001 Ayudas sociales                                                  10.000,00 

TOTAL       10.000,00 

Partida que desaparece 

924.62900 Presupuesto participativo                                      10.000,00 

b) Que se sigan los trámites hasta su aprobación definitiva. Si en el periodo de exposición 

pública no se producen reclamaciones, el presente acuerdo será elevado automáticamente a 

definitivo.» 

 

6. MOCIÓN COMPROMÍS PARA PEDIR MEJORAS EN EL PROGRAMA  

BONO RESPIRO 

 

Lee la moción la Sra. Amigó.  
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Abierta deliberación al respecto, interviene el Sr. Ramón, en representación del Grupo 

Socialista, que manifiesta su conformidad con la propuesta. 

 

El Sr. Alcalde interviene y dice que se ha solicitado informe a la Dirección General de 

Dependencia y Mayores al respecto de esta propuesta de acuerdo que dice: 

 

«…/… 

En relación a las cuestiones formuladas por esta Dirección General se informa lo siguiente: 

 

La Orden 32/2014 prevé un plazo de presentación de solicitudes más amplio que otras 

convocatorias de esta Conselleria, (prácticamente dos meses) en atención a las 

peculiaridades de este programa. El procedimiento de concesión de estas ayudas se tramita 

en régimen de concurrencia competitiva de acuerdo con los criterios establecidos en el 

baremo previsto la Orden de convocatoria, que pondera la situación socio-familiar del 

interesado y otras situaciones especiales indicativas de su necesidad. El hecho de no tener 

una fecha de finalización para la presentación de solicitudes podría interferir en el 

procedimiento de concesión anteriormente indicado. 

 

Conviene tener en cuenta que en las tres modalidades de ayuda (mensual, de fin de semana 

o diaria), el disfrute de la misma, de acuerdo con el artículo 13.3 de la mencionada Orden, 

puede realizarse en el periodo que medie entre la fecha de la resolución y el mes de 

diciembre de 2015, quedando a la libre elección del beneficiario en función de sus 

necesidades. Por la Conselleria de Bienestar Social siempre se ha resuelto dentro de los 

plazos previstos en la Orden de Convocatoria, siendo su prioridad resolver lo antes posible, 

para que el periodo de disfrute de la ayuda por los beneficiarios sea lo más amplio posible. 

 

Asimismo, hay que tener en cuenta que en el ejercicio 2015, dada la demanda de este 

Programa, se ha incrementado el presupuesto destinado al mismo en un 47,06%, pasando 

de 510.000€ a 750.000€ lo que supone un incremento en términos absolutos de 240.000€. 

 

Por otra parte, en cuanto a la segunda cuestión planteada, de acuerdo con el Decreto 

9/2014, de 10 de enero, del Consell, por el que se aprueba el Reglamento Orgánico y 

Funcional de la Conselleria de Bienestar Social, el programa que se sugiere, destinado a 

personas con discapacidad, correspondería a la Dirección General de Personas con 

Discapacidad, quedando fuera del ámbito competencial de esta Dirección General.» 

  

Aún así anuncia la abstención del Grupo Popular en esta votación porque el periodo es más 

amplio que en otras convocatorias. El Sr. Ramón responde que aún siendo más amplio, si 

la necesidad se presenta por ejemplo en los meses de marzo o abril, no se puede solicitar y 

quedan sin cobertura. 
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Pasado el asunto a votación, por 5 votos a favor de los/las concejales/as de los Grupos 

Compromís y Socialista y 6 abstenciones de los/las concejales/as del Grupo Popular, este 

Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«Mediante la orden 32/2014, de 19 de diciembre, la Conselleria de Bienestar Social, ha 

vuelto a convocar y regular el programa Bonus Respiro para el año 2015. Según la 

mencionada orden, las solicitudes para adherirse a de este programa pueden presentarse 

hasta el 27 de febrero.  

 

El programa Bonus respiro, en sus modalidades, va dirigido al incremento de servicios y 

prestaciones orientados a mejorar las condiciones de vida de los mayores dependientes 

pero también a dar apoyo a los cuidadores y cuidadoras, de manera que la atención a sus 

familiares no implique necesariamente un desgaste físico y emocional que impida el 

bienestar de la persona cuidadora. Es decir el Bonus respiro se prevé como una 

herramienta a utilizar por parte de los cuidadores y cuidadoras en casos puntuales, ya sea y 

según menciona la propia orden en su artículo 1.3:  

 

-1Sustitución del cuidador principal cuando, de forma temporal y por necesidades 

sanitarias, sociales o laborales, no pueda realizar las actividades habituales que exige la 

atención de la persona mayor.  

 

-2 Cuidado del anciano después de altas hospitalarias en períodos de convalecencia.  

 

-3 Descanso del cuidador principal.  

 

-4 Otras necesidades de carácter social, no previstas en los apartados anteriores, que 

impiden o dificultan a las familias, transitoriamente, la atención a personas mayores 

dependientes a su cargo.  

 

Difícil desempeño tienen los objetivos 1 y 4 cuando hablamos de plazos de solicitud que 

finalizan el día 27 de febrero Especialmente para casos donde hay un ingreso hospitalario 

del cuidador/a o persona próxima que hace que las atenciones prestadas a la persona mayor 

o dependiendo no se puedan cumplir con normalidad. Por ello, desde COMPROMÍS 

creemos que esta modalidad de ayuda a las personas mayores debería permanecer abierta 

durante todo el año y no bajo una solicitud que necesariamente finaliza en febrero, dándose 

el caso por ejemplo de un ingreso hospitalario en marzo, cuando la persona cuidadora 

estuviere fuera de plazo para solicitar el bonus respiro. Máximo cuando el período de 

resolución establecido para la obtención de estos bonus de respiro puede llegar a ser de seis 

meses según la propia Conselleria.  
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Pero además, detectamos una grave falta en esta orden y las anteriores que regulan el 

Bonus respiro que habría que subsanar de forma inminente. Y es que por acceder al Bonus 

respiro en cualquiera de sus modalidades es requisito indispensable tener más de 65 años o 

55 y la persona estar diagnosticada de Alzheimer u otras demencias (artículo 5). Y en esa 

estricta regulación no hay cabida para los mayores de edad que sufren alguna discapacidad 

severa (física o mental) los cuales necesitan también de cuidador/a las 24 horas diarias, 

dejando así a las personas cuidadoras de estos enfermos sin ninguna posibilidad de poder 

atender a urgencias hospitalarias propias o de otros familiares.  

 

Aunque en Vila-real se trabaja de cara a establecer un protocolo propio para atender esta 

demanda, de darse el caso, pensamos que desde Conselleria de Bienestar Social debería 

haber una regulación inminente para atender esta problemática, que aún siendo concreta, 

no es puntual si atendemos al gran número de personas que cuidan de sus familiares con 

una discapacidad especialmente mental, que no tienen un recurso al que poder acogerse en 

casos puntuales. 

  

Por los motivos antes mencionados, este Ayuntamiento Pleno adopta los siguientes: 

 

ACUERDOS 

 

PRIMERO.-El Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta en la Conselleria de Bienestar 

Social a que las solicitudes al programa Bonus respiro, en cualquier modalidad no se 

atiendan a un plazo concreto sino que la solicitud de ayuda sea abierta durante todo el 2015 

para poder atender los casos 1 y 4 establecidos en la orden 32/2014 de la Conselleria de 

Bienestar Social.  

 

SEGUNDO.-El Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell insta en la Conselleria de Bienestar 

Social para que el programa Bonus respiro también contemple los casos de personas 

mayores de edad que sufren una discapacidad física o mental severa y convenie con varias 

entidades los ingresos temporales en centros adecuados.» 

 

7. MOCIÓN COMPROMÍS SOBRE EL TRATAMIENTO DE LA HEPATITIS C 

 

Explica la moción la Sra. Amigó que dice: 

 

«La hepatitis viral es una de las enfermedades más graves del mundo. LA Organización 

Mundial de la Salud (OMS) calcula que esta patología mata alrededor de 1,4 millones de 

personas cada año. En España hay 900.000 pacientes de hepatitis C, 30.000 se encuentran 

en situación grave. Cada día mueren doce personas que, en muchos casos, podrían evitarse 

si tuvieran acceso a un medicamento que los ayude a mejorar la enfermedad. 
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La Comisión Interministerial de Precios de los Medicamentos, dependiente del Ministerio 

de Sanidad, dio el visto bueno al financiamiento del medicamento Sovaldi para el 

tratamiento de determinados grupos de pacientes afectados por la infección. 

 

La investigación científica ha conseguido avanzar en el tratamiento contra el virus de la 

hepatitis C, abriendo la puerta a terapias más eficaces y seguras para las personas que 

necesitan curarse con más urgencia. En concreto, el fármaco Sovaldi permite curar la 

infección por VHC al utilizarse en combinación con otros fármacos orales, incluso en 

casos de personas con cirrosis o coinfección por VIH y VHC. Los ensayos clínicos están 

llegando a ofrecer tasas de curación con el tratamiento con Sovaldi y otros fármacos orales 

próximos al 100%. 

 

El principio activo de Sovaldi, fabricado por la empresa Gilead, es sofosbuvir, una 

sustancia antiviral autorizada por la Agencia Europea de Medicamentos. En los ensayos 

clínicos realizados en 1.518 pacientes tratados con Sovaldi en tratamientos de doce 

semanas, el 96% de los pacientes se curaron. Y en los que no tenían cirrosis, el cuidado fue 

del 99%. En pacientes que no habían respondido a un tratamiento anterior, la cura fue del 

94%. Y los que no habían respondido a tratamiento anterior, con veinticuatro semanas de 

tratamiento, la cura fue del 99%. Dicha curación comporta un importante ahorro de gasto 

sanitario dado que la curación comporta que las personas afectadas curadas no se deban 

medicar por la enfermedad ni por sus efectos, se evitan trasplantes, hospitalizaciones, etc. 

que a la larga resultan muy más caros al sistema sanitario que la inversión en esta terapia 

curativa. Esta también es una razón para hacer la inversión necesaria para la dispensación 

del medicamento, aunque obviamente la razón fundamental es la salud y la calidad de vida 

de los ciudadanos y ciudadanas. 

 

Es inaceptable que, por motivos económicos, las personas enfermas de hepatitis C no estén 

recibiendo ya los tratamientos prescritos por sus médicos. Lo primero es la salud. Estamos 

hablando de una enfermedad grave. Hay un tratamiento nuevo con un grado altísimo de 

curación. La Administración tiene la obligación de garantizarlos. 

 

Por todo ello, se propone al Pleno del Ayuntamiento la adopción del siguiente acuerdo: 

 

ACUERDO 

 

1. Instar al Gobierno de la Generalitat a que generalice y garantice el acceso a los 

tratamientos de última generación para las personas afectadas por Hepatitis C (como ahora 

el sofosbuvir con daclatasvir o simeprevir) sobre la base del criterio médico y no sobre la 

base del precio del medicamento, sin restringir su uso por el precio poniendo un techo de 

gasto. Esta medida debe ser tomada con carácter inmediato para los casos de fibrosis 3 y 4 
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de manera que las personas afectadas en esta situación clínica reciban la medicación 

prescrita en un máximo de 10 días. 

 

2. Instar al Gobierno de la Generalitat para que inste al Gobierno del Estado a negociar 

un precio razonable y accesible de los medicamentos de última generación necesarios para 

curar a las personas afectadas por hepatitis C y caso de no llegar a ningún acuerdo que 

garantice el interés colectivo, iniciar los estudios legales y trámites para producir los 

medicamentos genéricos equivalentes. 

 

3. Comunicar este acuerdo a la Plataforma de personas afectadas por la hepatitis C, al 

Consell de la Generalitat y al Gobierno de España.» 

 

Abierta deliberación al respecto, la Sra. Amigó dice que con todo ello, no está claro el 

funcionamiento. 

 

El Sr. Alcalde interviene y dice que todos los grupos políticos de Les Corts han firmado un 

documento sobre esta propuesta que dice: 

 

«A LA MESA DE LES CORTS 

 

Los portavoces abajo firmantes, al amparo de lo que establece el art. 162.3 del RC, 

presentan la siguiente propuesta alternativa a la Proposición no de Ley RE nº 90.680 

presentada por el Grupo Parlamentario Compromís. 

 

Sustituir el texto de la propuesta de resolución por el siguiente: 

 

Primera.- Les Corts instan al Consell a acordar con el Ministerio de Sanidad, Servicios 

Sociales e Igualdad que se trate con los medicamentos de última generación a todos los 

pacientes de hepatitis C que cumplan los criterios clínicos, y se sitúen dentro del Índice de 

Posicionamiento Terapéutico y en la línea de la Estrategia de Abordaje de la enfermedad. 

 

Segunda.- Les Corts instan al Consell a que se comprometa a realizar un diagnóstico de la 

situación, seguir trabajando en la elaboración  de un registro de pacientes y agilizar los 

trámites para que los tratamientos lleguen a los enfermos que los necesiten. 

 

Tercera.- Les Corts instan al Consell a seguir las líneas de actuación y los criterios de uso 

de medicamentos para el tratamiento de la hepatitis C que marque el Comité de Expertos 

nombrado por el Gobierno de España. 
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Cuarta.- Les Corts instan al Consell a que la Generalitat generalice y garantice el acceso a 

los tratamientos de última generación para las personas afectadas por hepatitis C, sobre la 

base del criterio médico y con carácter inmediato para los casos de fibrosis 3 y 4. 

 

Quinta.- Les Corts instan al Consell a que inste al Gobierno del Estado a seguir negociando 

un precio razonable y accesible de los medicamentos de última generación necesarios para 

curar a las personas afectadas por hepatitits C.» 

 

Interviene el Sr. Raga y propone votar las dos propuestas. 

 

La Sra. Amigó dice que no cree que se contradigan las propuestas, por lo que no retira su 

moción. Propone eliminar la parte expositiva y votar solamente las propuestas de acuerdo 

de la  moción inicial. 

 

Seguidamente se pasa a votar la propuesta, que queda aprobada por unanimidad de los/las 

asistentes, por lo que este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

«ACUERDO 

 

1. Instar al Gobierno de la Generalitat a que generalice y garantice el acceso a los 

tratamientos de última generación para las personas afectadas por Hepatitis C (como el 

sofosbuvir con daclatasvir o simeprevir) sobre la base del criterio médico y no sobre la 

base del precio del medicamento, sin restringir su uso por el precio poniendo un techo de 

gasto. Esta medida debe ser adoptada con carácter inmediato para los casos de fibrosis 3 y 

4 de manera que las personas afectadas en esta situación clínica reciban la medicación 

prescrita en un máximo de 10 días. 

 

2. Instar al Gobierno de la Generalitat para que inste al Gobierno del Estado a negociar 

un precio razonable y accesible de los medicamentos de última generación necesarios para 

curar a las personas afectadas por hepatitis C y caso de no llegar a ningún acuerdo que 

garantice el interés colectivo, iniciar los estudios legales y trámites para producir los 

medicamentos genéricos equivalentes. 

 

3. Comunicar este acuerdo a la Plataforma de personas afectadas por la hepatitis C, al 

Consell de la Generalitat y al Gobierno de España.» 

 

8. INFORMES DE PRESIDENCIA 

 

El Sr. Alcalde informa sobre los siguientes asuntos: 
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- Sobre la carta de condolencia que ha hecho llegar al ayuntamiento La Brama por 

el accidente de avión en los Alpes franceses, donde perdió la vida Pilar Vicente 

Sebastián 

- Sobre las resoluciones de alcaldía nº 2 a la 5 de 2015 

- Sobre el asfaltado del camino lateral del barranco del Carraixet para 

descongestionar el tráfico de la c/ Herbassers 

- Sobre el inicio de la obra de ampliación del cementerio 

- Sobre la apertura de las nuevas instalaciones de la biblioteca en la Casa de la 

Cultura en el día de ayer 

- Sobre la próxima apertura de las nuevas instalaciones del Hogar del Jubilado, 

asimismo, en la Casa de la Cultura 

 

9. INFORMES ÓRGANOS SUPRAMUNICIPALES 

 

No se ha convocado ninguna reunión, por lo que no se presentan informes. 

 

10. RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

La Sra. Amigó efectúa las siguientes preguntas: 

 

1- Sobre la ampliación del cementerio, dice que esa zona es municipal. Que ahora 

se está enterrando en este cementerio a personas de Casas de Bárcena y que 

en la ordenanza no se menciona este tema. 

Que en otros municipios como Mislata no se permite el enterramiento de 

personas que no sean vecinas del municipio.  

Sugiere que se exija al municipio de Valencia algún tipo de contraprestación 

por los servicios que este Ayuntamiento presta a sus vecinos. 

 

2- Sobre la ampliación del CEIP Mare de Déu del Pilar, que durante la legislatura 

se ha solicitado en reiteradas ocasiones información al respecto. Que ha 

tenido conocimiento de que se celebró una reunión con el Secretario 

Autonómico de Educación a la que se invitó al AMPA en la sede del PP; que 

se podía haber realizado en el ayuntamiento y haber invitado también a los 

grupos políticos. 

Interviene la Sra. Sancho diciendo que se trataba de un acto de partido, que se 

celebró con afiliados y se invitó al AMPA. 

El Sr. Alcalde aclara que miembros del Consell están realizando visitas a 

diversos municipios; se solicita la visita de un cargo relevante y aquí se 

solicitó la visita del Secretario Autonómico de Educación. Que se pensó 

invitar al acto al AMPA para intentar sacar el máximo partido a la visita. 
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La Sra. Amigó dice que no creía que fuera de esa forma, sino que le habían 

informado de que era un acto institucional. 

 

3- Sobre la próxima campaña electoral. Solicita que se designen los lugares para 

la colocación de los carteles electorales. Le responde el Sr. Alcalde que 

consultará con la funcionaria encargada pero que, en principio, serán los 

lugares de costumbre. 

La Sra. Amigó responde que en la campaña de las europeas, les llegó una 

denuncia del PP por colocar propaganda electoral en un lugar no designado 

para ello, y que esta vez no les gustaría que se volviera a repetir. El Sr. 

Alcalde responde que se le hará llegar el listado de los lugares designados. 

 

4- Sobre la limpieza de la acequia de la c/ Major, pregunta si se ha realizado a 

costa del Ayuntamiento. 

Le responde el Sr. Alcalde que ya el anterior  Arquitecto Municipal informó 

que en el camí de Macarella era necesario realizar las obras del desagüe, que a 

los propietarios del inmueble les llegan las humedades hasta el tercer piso. Al 

final se ha llenado la acequia y como pasa por debajo de la finca, había que 

limpiar para ver qué ocurría. Se ha comprobado que es un problema de 

pluviales y el Ayuntamiento tiene obligación de solucionar el problema. 

 

5- En un pleno anterior preguntaron sobre las nuevas luces y su garantía y no se 

ha respondido. También dice que continúa fundida una luz en la c/ Serra 

d’Espadà. 

 

6- También vuelve a solicitar la documentación acreditativa de que el Juez de Paz 

no pertenece a ningún partido político. El Sr. Alcalde le responde que en el 

expediente consta una declaración jurada de que no está afiliado a ningún 

partido político; que les hará llegar una copia del documento.  

 

7- Pregunta asimismo por el estado del expediente de aprobación del Catálogo de 

Bienes y Espacios Protegidos. El Sr. Alcalde responde que no se ha recibido 

respuesta, pero cree que la respuesta será positiva.  

Añade que también se ha pedido asistencia en el Proyecto técnico del 

cementerio. 

 

8- Finalmente dice que como puede que éste sea el último pleno antes de las 

próximas elecciones, ruega que esté quien esté gobernando, se trabaje por el 

pueblo y se dejen de lado los temas personales. 

 

Seguidamente el Sr. Raga efectúa las siguientes preguntas: 
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1-  En primer lugar dice que han solicitado el desglose de varias partidas y que 

han ampliado la petición a unas facturas. Pregunta qué ha costado la obra de 

los paelleros. 

El Sr. Alcalde le responde que toda la obra ha costado 21.000€, incluyendo 

entre otras cosas, dos mesas de granito, toma de agua y una nueva pila, así 

como un punto de luz. 

 

Dice que a disposición de quien lo solicite el presupuesto de las obras 

realizadas. 

 

Añade que la Diputación de Valencia ha aprobado las bases para la 

concesión de una subvención de 10.000€ para parques y jardines y lo que se 

ha hecho es incluir parte de esta obra en la misma. 

 

2-  Dice que se ha disparado el gasto en el servicio de fisioterapeuta, pregunta:  

¿cómo funciona el servicio? Le responde el Sr. Alcalde que es el médico de 

cabecera el que propone derivar a cada usuario al servicio. 

Le responde el Sr. Raga que el gasto supone más de 600€ al mes. 

Añade la Sra. Trives que, efectivamente, es el médico el que hace la 

propuesta a cada enfermo. 

 

3-  Finalmente señala que se adhiere a lo manifestado por la Sra. Amigó sobre la 

despedida de esta Corporación. 

 

Y no habiendo más asuntos que tratar, el Sr. Alcalde levantó la sesión, siendo las veintidós 

horas quince minutos, de todo lo cual, como secretario, doy fe. 

 

El alcalde                                El secretario 

 

 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                  Carlos Hinarejos Pereira 


